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ACTA PLE NUM. 13/91 
 
 
SESSIO ORDINARIA CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE, EN PRIMERA 
CONVOCATORIA, EL DIA 25 DE SETEMBRE DE 1991. 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-cinc de setembre de mil nou-cents noranta-u, es reuneixen a la Sala de 
Sessions d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria en regla, els membres 
integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es relacionen, en sessió 
ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del senyor Alcalde, i 
assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
Sr.  Joaquín Guallar Cánovas  
Sr.  Vicenç Badenes i Teixidó 
 
 
Regidors 
 
Sr.  Ramón Blanco i Lorenzo 
Sr.  Antonio Bouso Varela  
Sra. Adelina Cobos Caballero  
Sr.  Jordi Cuesta i Grande  
Sr.  Juan Antonio García Díaz  
Sra. Cristina Gasull i Martínez  
Sr.  Ricardo Gil Nuñez 
Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado 



2 

Sra. Judith Ibáñez Vives  
Sra. Assumpta Lecha i Millet  
Sr.  Lorenzo Luna Rodríguez  
Sr.  Perfecto Madrid Olmos  
Sr.  José Luis Morlanes Galindo  
Sr.  Carles Navales i Turmos  
Sr.  Josep Nogué i Felip 
Sra. Yolanda Piedra i Mañes  
Sr.  Frederic Prieto i Caballé  
Sr.  Antoni Recort i García  
Sr.  Amador Rosas Outes 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Guillem Cansado i Tarrès 
 
 
Excusen la seva absència 
 
Sr.  Miquel Martí i Solé 
 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'Ordre del Dia i que són els següents: 
 
 
 
 
 PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.-  Lectura i aprovació de l'acta núm. 12/91, corresponent a la 
sessió ordinària del dia 31 de juliol d'enguany. 
 
 Per Secretaria es dóna lectura a l'acta número 12/91, corresponent 
a la sessió ordinària del dia 31 de juliol de 1991, essent aprovada per 
unanimitat. 



3 

 
 
 2.-  Ratificació de Decrets i Resolucions de l'Alcaldia. 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de la seva ratificació, es 
dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per l'Alcaldia, com a 
conseqüència de la seva urgència, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 Decret núm. 2.477/91, del dia 8 d'agost 
 
 "Vista la sol.licitut de compatibilitat presentada en data 6 d'agost de 
1991 pel funcionari d'habilitació nacional MANUEL MONFORT PASTOR, Vice-
Secretari d'aquesta Corporació, mitjançant la qual sol.licita la compatibilitat 
del seu lloc de treball en aquest Ajuntament, amb altre activitat pública 
consistent en l'exercici del càrrec de Secretari de l'Ajuntament de Sant Just 
Desvern en règim d'acumulació. 
 
 Atès que la dedicació setmanal de l'empleat a l'Ajuntament és de 35 
hores i que l'activitat per a la qual es sol.licita compatibilitat és realitzaria fora 
de la jornada laboral. 
 
 Atès el que disposa la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d'Incomptabilitats del personal de les Administracions Públiques, la llei 
21/1987, de 26 de novembre, d'Incompatibilitats del personal al servei de 
l'Administració de la Generalitat, i el Reial Decret 598/1985, de 30 d'abril, que 
desenvolupa l'esmentada Llei 53/1984, així com el Decret 214/90 de 30 de 
juliol, Reglament sobre personal al servei dels Ens Locals de Catalunya. 
 
 Atès que l'autorització de compatibilitat d'una segona activitat al 
sector públic, només pot concedir-se per raons d'interés públic, i aquestes 
concorren en el present cas per així disposar-ho l'article 324.2.f) del 
Reglament de Personal al Servei dels Ens Locals de Catalunya, que 
expresament afirma la concurrència d'aquestes raons 'en el règim 
d'acumulació de funcions reservades als funcionaris d'habilitació de caràcter 
nacional en els supòsits que preveu l'article 41 del Reial Decret 1174/87 de 17 
de setembre". 
 
 En virtut de tot això, aquesta Alcaldia 
 

H A   R E S O L T 
 
 Primer.-  Autoritzar la compatibilitat sol.licitada pel senyor MANUEL 
MONFORT PASTOR, funcionari d'habilitació nacional que presta els seus 
serveis com a Vice-Secretari d'aquesta Corporació, entre el seu lloc de treball a 
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l'Ajuntament, amb l'exercici del càrrec de Secretari de l'Ajuntament de Sant 
Just Desvern, en règim d'acumulació, amb horari fora de la jornada laboral 
establerta a aquest Ajuntament, i condicionar aquesta autorització a l'estricte 
compliment de les seves obligacions com a funcionari al lloc de treball 
principal de Vice-Secretari d'aquesta Corporació. 
 
 Segon.-  Sotmetre a ratificació la present Resolució al proper Ple que 
es celebri." 
 
 
 Tot seguit es sotmet a votació el Decret, essent ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 Decret núm. 2.634/91, del dia 12 de setembre 
 
 "Vist l'acord del Ple Municipal de data 31 de juliol de 1991 en el 
qual s'estableix la necessitat d'introduir una modificació a l'organigrama de 
l'Area d'Urbanisme i Serveis i incorporar un nou càrrec eventual. 
 
 Ateses les denominacions, característiques retribucions fixades per 
a aquest personal. 
 
 Atès, que el lloc de treball de Cap del Servei de Manteniment es 
troba vacant. 
 
 De conformitat amb les atribucions conferides a aquesta Alacaldia-
Presidència, pels articles 104 de la Llei 7/1985 de 2 d'abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local, i 311 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal i de 
Règim Local de Catalunya. 
 

H E   R E S O L T 
 
 Primer.-  Nomenar el senyor EUGENIO ALANIS ORTEGA Cap del 
Servei de Manteniment en règim jurídic de funcionari eventual de la mateixa, 
amb efectes del dia nou de setembre d'enguany, assisgnant-li una retribució 
bruta anyal de TRES MILIONS CINC-CENTES CINQUANTA-UNA MIL QUATRE-
CENTES VINT pessetes (3.551.420). 
 
 Segon.-  Establir per l'esmentat lloc de treball la dedicació i 
descripció que consten als punts segon i tercer de la part dispositiva de l'acord 
del Ple Municipal de 19 de juny de 1991. 
 
 Tercer.-  Donar compte del present Decret al Ple de la Corporació, 
en la primera sessió que aquest celebri per al seu coneixement. 
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 Quart.-  Publicar aquest nomenament als Diaris Oficials en 
compliment del que estableix l'article 10 del Reglament del personal al servei 
de les entitats locals." 
 
 
 Per la senyora Secretària de la Corporació es dóna una explicació 
del Decret, restant assabentat el Ple del seu contingut. 
 
 
 
 Decret núm. 2.706/91, del dia 17 de setembre 
 
 "Vistos els informes del cap de l'Area d'Urbanisme i Serveis emesos 
els passats dies 26 de març i 25 de juliol dels que resulta que l'empresa 
INMOBILIARIA SASBO, S.A. titular de les llicències d'obres atorgades per la 
Comissió de Govern d'aquest Ajuntament en dates 14 de maig 1987 i 31 de 
gener de 1989 per a la construcció i ampliación, respectivament, d'una nau 
industrial a la parcel.la 10 del Polígon Industrial del Sector Industrial Almeda, 
ha ocupat la superfície de domini públic de 240 m2 que es grafia en plànol 
adjunt, situant incorrectament la tanca en tot el front de la cantonada de la 
parcel.la amb la crta. del mig i l'Avinguda de la Fama, amb invasió de la 
vorera. 
 
 Atès que Inmobiliaria Sasbo, S.A. ha procedit a l'ocupació dels 
esmentats terrenys de domini públic, mancant de qualsevol títol que la faculti 
per aquesta ocupació. 
 
 Atès en conseqüència que s'ha procedit per part de Inmobiliaria 
Sasbo, S.A. a una ocupació il.legal d'un bé de domini públic desposseint del 
mateix a aquest Ens Públic la qual cosa requereix d'una actuació inmediata 
per part d'aquest Ajuntament, dintre del marc jurídic que el faculta per 
recuperar per si mateix i en qualsevol moment la possessió dels seus bens de 
domini públic. 
 
 Vistos els articles 211, 213 i 217 de la Llei 8/1987 de 15 d'abril, 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, 147 i següents del Decret 336/1988 
de 17 d'octubre pel qual s'aprova el Reglament de Patrimoni dels Ens Locals, 
91 de la Ley de Procedimiento Administrativo i demés disposicions 
concordants de legal aplicació. 
 
 Atesa la necessitat d'exercitar amb la major rapidesa possible l'acció 
administrativa tendent a la recuperació de la possessió. 
 
 En ús de les atribucions que em confereix l'article 21.1 de la Ley 
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7/1985 de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local en concordància 
amb l'article 213 de la Llei 8/1987 de 15 d'abril Municipal i de Règim Local de 
Catalunya. 
 

H E   R E S O L T 
 
 Primer.-  Exercitar l'acció administrativa procedent per tal de 
recuperar d'ofici la possessió dels terrenys de domini públic de 240 m2 de 
superfície aproximada que es grafien en plànol adjunt situats a la cantonada 
de la Crta. del Mig i Avinguda de la Fama ocupats sense cap títol, per 
Inmobiliaria Sasbo, S.A. qui situa incorrectament la tanca de la finca de la que 
es titular sobre els esmentats terrenys de domini públic. 
 
 Segon.-  Requerir, en conseqüència, a Inmobiliaria Sasbo, S.A. per a 
que cessi en l'ocupació i procedeixi d'inmediat a deixar lliures, a disposició 
d'aquest Ajuntament, els terrenys ocupats, enderrocant la tanca construida 
sobre terreny de domini públic i situant-la en el límit de la seva propietat 
segons adjudicació de finca provinent de la reparcel.lació del Polígon. 
 
 Tercer.-  Utilitzar, en el supòsit de persistir Inmobiliaria Sasbo, S.A. 
en l'ocupació, els mitjans compulsoris admesos legalment, sense perjudici de 
l'imposició de les multes amb que els actes d'ocupació poden sancionar-se i 
sense perjudici aiximateix de la indemnització dels danys i perjudicis que per 
raó de l'ocupació fossin procedents. 
 
 Quart.-  Donar audiència a Inmobiliaria Sasbo, S.A. per a que en el 
termini dels 10 dies següents a la recepció d'aquest escrit presenti els 
documents i formuli les al.legacions que estimi pertinents al seu dret. 
 
 Cinquè.-  Del present Decret es donarà compte en la propera sessió 
que celebri el Ple de l'Ajuntament per a la seva ratificació." 
 
 
 Tot seguit es sotmet a votació el Decret, essent ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 Decret núm. 2.707/91, del dia 17 de setembre 
 
 "Vistos els informes del Cap de l'Area d'Urbanisme i Serveis emesos 
els passats dies 25 de febrer i 25 de juliol dels que resulta que Proincosa Uno, 
S.A. titular de la llicència d'obres atorgada per aquest Ajuntament el 28 de 
juliol de 1987 per a la construcció de 18 naus industrials a la finca situada a 
la cantonada del carrer San Ferran i la Crta del Mig que resulta de l'agrupació 
de les parcel.les 20, 27, 28, 8 i 9 del Polígon I del Sector Industrial Almeda, ha 



7 

ocupat els terrenys de domini públic que es grafien en plànol adjunt de 105 
m2 de superfície aproximada situant incorrectament la tanca de la finca a la 
façana del carrer Sant Ferran amb la consegüent invasió de la vorera. 
 
 Atès que Proincosa Uno, S.A. ha procedit a l'ocupació dels 
esmentats terrenys de domini públic, mancant de qualsevol títol que la faculti 
per aquesta ocupació. 
 
 Atès en conseqüència que s'ha procedit per part de Proincosa Uno, 
S.A. a una ocupació il.legal d'un bé de domini púlic desposseint del mateix a 
aquest Ens Públic la qual cosa requereix d'una actuació inmediata per part 
d'aquest Ajuntament, dintre del marc jurídic que el faculta per recuperar per 
si mateix i en qualsevol moment la posessió dels seus bens de domini públic. 
 
 Vistos els articles 211, 213 i 217 de la Llei 8/1987 de 15 d'abril, 
Municipal i de Règim Local, 147 i següents del Decret 336/1988 de 17 
d'octubre pel qual s'aprova el Reglament de Patrimoni dels Ens Locals, 91  de 
la Ley de Procedimiento Administrativo i demés disposicions concordants de 
legal aplicació. 
 
 Atesa la necessitat d'exercitar amb la major rapidesa possible l'acció 
administrativa tendent a la recuperació de la posessió usurpat. 
 
 En ús de les atribucions que em confereix l'article 21.1 de la Ley 
7/1985 de 2 d'abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local en 
concordància amb l'article 213 de la Llei 8/1987 de 15 d'abril Municipal i de 
Règim Local de Catalunya. 
 

H E   R E S O L T 
 
 Primer.-  Exercitar l'acció administrativa procedent per tal de 
recuperar d'ofici la possessió dels terrenys de domini públic de 105 m2 de 
superfície aproximada que es grafien en plànol adjunt situats al carrer Sant 
Ferran, ocupats, sense cap títol, per Proincosa Uno, S.A. Qui situa la tanca de 
la finca de la seva propietat amb invasió de la vorera de l'esmentat carrer Sant 
Ferran. 
 
 Segon.-  Requerir, en conseqüència, a Proincosa, Uno, S.A. per a 
què cessi en l'ocupació i procedeixi d'inmediat a deixar lliures, a disposició 
d'aquest Ajuntament, els terrenys ocupats, enderrocant la tanca construida 
sobre terreny de domini públic i situant-la en el límit de la propietat segons 
adjudicació de finca provinent de la reparcel.lació del Polígon. 
 
 Tercer.-  Utilitzar, en el suposit de persistir Proincosa, Uno, S.A. en 
l'ocupació, els mitjans compulsoris admesos legalment, sense perjudici de 
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l'imposició de les multes amb que els actes d'ocupació  poden sancionar-se i 
sense perjudici aiximateix de l'indemnització dels danys i perjudicis que per 
raó de la ocupació fossin procedents. 
 
 Quart.-  Donar audiènia a Proincosa, Uno, S.A. per a que en el 
termini dels 10 dies següents a la recepció d'aquest escrit presenti els 
documents i formuli les a.legacions que estimi pertinents al seu dret. 
 
 Cinquè.-  Del present Decret es donarà compte en la propera sessió 
que celebri el Ple de l'Ajuntment per a la seva ratificació." 
 
 
 Tot seguit es sotmet a votació el Decret, essent ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA DE REGIM 
INTERIOR I GOVERNACIO 
 
 
 3.- Informar favorablement la compatibilitat d'activitats en el 
sector públic del Regidor Sr. Perfecto Madrid Olmos, consistents en el 
seu càrrrec de Regidor Municipal i el seu lloc de treball en la Diputació de 
Barcelona. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la sol.licitud de la Diputació Provincial de Barcelona d'emetre 
informe previ per poder resoldre la petició formulada pel Regidor d'aquesta 
Corporació en PERFECTO MADRID OLMOS, empleat de l'esmentat organisme, 
en la qual sol.licita compatibilitzar la primera activitat publica amb la que 
realitza en aquesta Corporació, de conformitat amb el que preveu l'article 9.2 
de la llei 53/1984 de 26 de desembre. 
 
 Atés que l'esmentat regidor compleix els requisits establerts en 
l'article 5.1.b de l'esmentada llei, al no desenvolupar cap carréc retribuit, ni de 
dedicació exclusiva. 
 
 El President de la Comissió Informativa de Regim Interior i 
Governació proposa al Ple Municipal l'adopció del següent 
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A C O R D 
 
 Informar favorablement en l'expedient de la Diputació Provincial de 
Barcelona, incoat pel seu empleat D. PERFECTO MADRID OLMOS, perque se 
l'autoritzi la compatibilitat de la seva primera activitat en el sector públic amb 
la que presta en aquesta Corporació com amembre electa de la mateixa; al 
reunir els requisits establerts en l'article 5.1.b de la llei 53/1984 vde 26 de 
desembre i en compliment del que preveu l'article 9 de l'esmentat cos legal." 
 
 
 Tot seguit es sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 4.-  Sol.licitar la inclusió d'aquest Ajuntament en el Programa 
d'Ajuts Econòmics en el Camp de Protecció Civil. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la Resolució dictada el dia 10 de juliol d'enguany pel 
Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya, per la qual 
s'aprova la convocatòria dels Ens Locals per a la formació del Programa 
Específic d'ajut econòmic en matèria de Protecció Civil, segons la qual tots els 
Ajuntaments de Catalunya poden sol.licitar la seva inclusió en aquest 
Programa, sol.licitant la concessió d'ajuts econòmics per a finançar 
parcialment les actuacions destinades a millorar i potenciar, en general, la 
temàtica de Protecció Civil, i, en especial, els requeriments i la resposta davant 
un fet sinistral significatiu. 
 
 Atès que segons l'article 4 de l'esmentada Resolució poden ser 
objecte de subvenció les activitats següents: 
 
 a)  Estudi per  a  l'establiment  de  xarxes  d'alarma a la població. 
 
 b)  Condicionament i desenvolupament de centres de comandament. 
 
 c)  Estudis i construcció de xarxes de comunicacions. 
 
 d)  Estudis i  construcció de  xarxes  detectores de  gasos tòxics i 
inflamables. 
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 e)  Elaboració de plans d'emergència i d'estudis d'anàlisis de riscs i 
l'evaluació de conseqüències. 
 
 f)  Millores estructurals destinades  a corregir i millorar la protecció 
de persones i els seus béns. 
 
 g)  Adquisició de material i estris diversos. 
 
 Atès que és necessari efectuar diferents adquisicions de material i 
estris diversos, amb l'objecte de procedir a l'establiment d'un Centre de 
Comandament i Coordinació d'Emergències. 
 
 Atès que és necessari procedir a la contractació de personal tècnic 
qualificat per a l'elaboració del Pla d'Emergència Municipal legalment establert 
pel Decret 142/90, de 28 de maig. 
 
 Per tot això el Tinent d'Alcalde de l'Area de Règim Interior i 
Governació proposa, al Ple d'aquest Ajuntament, l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Aprovar la realització d'un Pla d'Emergència Municipal, 
així com l'establiment d'un Centre de Comandament i Coordinació 
d'Emergències. 
 
 Segon.-  Sol.licitar la inclusió d'aquest Ajuntament en el Programa 
específic d'ajut econòmic en matèria de Protecció Civil, regulat per Resolució 
del Departament de Governació de 10 de juliol d'enguany, i, en conseqüència, 
la concessió dels ajuts econòmics que a continuació es relacionen, per a 
subvencionar parcialment les actuacions que així mateix s'especifiquen: 
 
 
IMPORT ACTUACIO PRESSUPOST SUBVENCIO  
 
a) Establiment Central 
de Comandament 1.741.260,- 870.810,- 
 
b) Realització Pla 
d'Emergència Municipal 
(Contractació tècnic) 2.250.000,- 1.125.000,- 
 
 
 Tercer.-  Adoptar els compromisos exigits per les lletres b, d i e, de 
l'article 6.2 de la Resolució de 10 de juliol d'enguany, per la que s'aprova la 
convocatòria, amb relació als aspectes següents: 
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 - Compromís d'aquest Ajuntament d'executar  l'actuació sol.licitada 
en el termini màxim de 9 mesos, des de la concessió de la subvenció. 
 
 - Compromís de finançar a  càrrec del pressupost municipal, la part 
de pressupost no coberta per la subvenció sol.licitada. 
 
 - Compromís  d'establir la  implantació i el manteniment de Plans 
d'Emergència i d'executar els diferents requeriments mitjançant la creació de 
l'estructura tècnico-administrativa que resulti necessària per complir aquesta 
finalitat. 
 
 Quart.-  Comunicar el present acord, mitjançant certificació 
acreditativa del mateix, a la Gerència de Protecció Civil, acompanyat de la 
documentació exigida en la Resolució per la que s'aprova la convocatòria, 
abans del dia 30 de setembre d'enguany." 
 
 
 En aquest moment s'incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municpal del PSC, senyor José Luis Morlanes Galindo. 
 
 Tot seguit es sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 5.-  Aprovació definitiva de les xifres del Padró d'Habitants. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Una vegada complert el termini d'exposició pública prevista a 
l'article 74 del Reglament de Població i Demarcació Territorial, relativa a 
l'aprovació inicial del Padró Municipal d'Habitants corresponent a l'any 1991, 
aquesta Comissió proposa al Plé l'adopció del següent: 
 

A C O R D 
 
 Primer.-  Aprovar d'ofici les inclusions al Padró Municipal 
d'Habitants de totes aquelles persones que per diferents raons no van omplir 
la fulla declaratoria en el termini establert. 
 
 Segon.-  Aprovar definitivament le xifres del Padró Municipal 
d'Habitants corresponent a l'any 1.991, essent el resumen numèric el següent: 
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 Residents Presents ............... 84.315 Habitants  
 Residents Ausents ............... 612 Habitants  
 Transeunts ....................... 0 
 
 
 Tercer.-  Comunicar a l'Institut Nacional d'Estadística l'adopció del 
present acord i remetre la documentació pertinent." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt donada pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, en la qual senyala, que com ja es 
va manifestar en el Ple anterior es farà un estudi i aquest serà entregat a tots 
els Grups Municipals, es sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 6.-  Acceptar la delegació de competències realitzada per la 
Generalitat a aquest Ajuntament, en matèria del Joc i l'Espectacle. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Atès que aquest Ajuntament va sol.licitar mitjançant acord plenari 
de data 31 d'octubre de 1990 al Govern de la Generalitat la delegació de les 
competències previstes en la Llei 10/1990, de 15 de juny, sobre policia de 
l'espectacle, activitats recreatives i establiments públics. 
 
 Atès que en data 5 d'agost d'enguany s'han dictat les resolucions 
pel Conseller de Governació, Director General del Joc  i d'Espectacles i 
Delegats Territorials del Govern per les quals deleguen les seves competències 
sancionadores en matèria d'espectacles, activitats recreatives en aquest 
Ajuntament. 
 
 Per tot això, el Regidor de l'Area de Règim Interior i Governació, com 
a President de la Comissió Informativa, en conformitat amb les competències 
delegades pel Decret de l'Alcaldia número 1999/91 de 19 de juny proposa al 
Ple l'adopció dels següents: 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Restar assabentats de les resolucions dictades en data 5 
d'agost d'enguany, publicades al Diari Oficial de la Generalitat el 4 de 
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setembre de 1991, pel Conseller de Governació, Director General del Joc i 
d'Espectacles i Delegats Territorials del Govern per les quals deleguen les 
seves competències sancionadores previstes en la Llei 10/90, de 15 de juny 
sobre  policia de l'espectacle, activitats recreatives i establiments públics en 
aquest Ajuntament. 
 
 Segon.-  Acceptar les delegacions en els termes expresats a les 
Resolucions esmentades." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt donada pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula el Portaveu del 
Grup Municipal d'IC, senyor Frederic Prieto i Caballé, per a preguntar què 
implica acceptar aquesta delegació, contestant al respecte el senyor Balmón, 
que això comporta la possibilitat en matèria sancionadora d'imposar multes 
fins a deu milions (10.000.000) de pessetes, i, a més a més, tancaments. 
 
 
 Després del qual es sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 7.-  Aprovació  de la compatibilitat sol.licitada per la 
funcionària Sra. Neus Juvilla Adillón entre el seu lloc de treball i una 
altre activitat privada. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "El President de la Comissió Informativa de Governació i Règim 
Interior proposa al Ple Municipal l'adopció del següent acord: 
 
 Vista la declaració d'activitats presentada en data 15/07/1991 per 
l'empleada NEUS JUVILLA ADILLON, que ocupa una plaça Educadora de 
Carrer de la Plantilla d'aquesta Corporació, mitjançant la qual sol.licita la 
compatibilitat del seu lloc de treball en aquest Ajuntament, amb una altre 
activitat privada, per compte aliena que consisteix en execir de Cap de 
Monitors en l'organisme Iniciativa Social. 
 
 Atès, que la dedicació setmanal de l'empleat a l'Ajuntament és de 35 
hores i que l'activitat per a la qual se sol.licita compatibilitat es desenvolupa 
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amb una dedicació aproximada de 5 hores setmanals. 
 
 Atès el que disposa la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d'incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la Llei 
21/1987, de 26 de novembre, d'incompatibilitats del personal al servei de 
l'Administració de la Generalitat, i el Reial Decret 598/1985, de 30 d'abril, que 
desenvolupa l'esmentada Llei 53/1984; així com el Reglament del personal al 
Servei de les Entitats Locals. 
 
 Atès, que els criteris que s'estableixen en l'esmentada normativa 
sobre aquesta qüestió són: 
 
 
 a)  El  desevolupament  d'un  lloc  de  treball  en l'àmbit privat no 
podrà impedir o menyscabar l'estricte compliment dels deures del personal al 
servei de l'Ajuntament, o comprometre la seva imparcialitat o independència. 
 
 b)  No poden ésser objecte de compatibilitat les activitats 
professionals que s'han de prestar a persones a les que s'està obligat a atendre 
en el desenvolupament del càrrec públic. 
 
 c)  L'activitat  privada  no  haurà  de  tenir  cap punt de relació amb 
els assumptes que es coneguin, perque s'ha intervingut en els darrers dos 
anys o s'hagi d'intervenir per raó del càrrec públic. 
 
 Atès, que si l'activitat en el sector públic és plena o total, aquesta 
podrà compatibilitzart-se amb una activitat privada que suposi una jornada 
igual o inferior a la meitat de la pública.  si l'activitat en el sector públic és a 
temps parcial, es podrà compatiblitzar amb una activitat privada qualsevol 
que sigui la jornada que es realitzi en aquesta última, amb el límit, però, tant 
en aquest cas com en l'anterior, que la suma d'ambdues jornades no superi 
l'ordinària de l'Administració incrementada d'un 50% (52 hores i trenta 
minuts). 
 
 En virtut de tot això s'adopten els següents: 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  AUTORITZAR la compatibilitat sol.licitada per la empleada 
Sra. NEUS JUVILLA ADILLON, que ocupa una plaça de Educad de Carrer de 
la Plantilla de Personal d'aquesta Corporació, entre seu lloc de treball a 
l'Ajuntament, amb una altre activitat priva compte aliena, que consisteix en 
prestar serveis com a Cap de Mon en l'organisme Iniciativa Social, en base a 
les consideracions al.legades a la part expositiva del present Dictamen i, en el 
ben que l'interessat no podrà dedicar més de 17 hores i trenta minuts 
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setmanals a l'activitat privada i haurà de posar en coneixement d'aquesta 
Corporació qualsevol canvi que es produeixi en les cond de treball de l'activitat 
que es compatibilitza. 
 
 Segon.-  Aquesta autorització restarà sense efecte automàticament 
en els supòsits següents: 
 
 
 -  Si l'activitat privada  impedeix o  menyscaba l'estricte compliment 
dels deures del funcionari o compromet a la seva imparcialitat o 
independència. 
 
 -  Si  l'activitat  privada  té  alguna  relació  amb   els assumptes 
que es coneguin per raó del càrrec. 
 
 -  Si l'activitat privada es desenvolupa dins de la jornada laboral. 
 
 -  Si es  produeix alguna  modificació en les condicions de treball de 
les activitats objecte de la compatibilitat." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt donada pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula la Portaveu del 
Grup Municipal de CIU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a preguntar 
quina activitat és i on es realitzarà, contestant al respecte el senyor Balmón, 
que l'activitat és la d'Educadora de Carrer i el lloc és a Barcelona. 
 
 
 Després del qual es sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA D'URBANISME, 
OBRES, MANTENIMENT I SERVEIS 
 
 
 8.-  Incorporació al Patrimoni Municipal del sòl i adscripció 
d'usos dels terrenys del Pla Parcial Camp de l'Empedrat. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
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 "Atès l'acord plenari adoptat en sessió de data 24 de juliol 
d'enguany, d'aprovació definitiva del Projecte de Compensació del Polígon Unic 
del Pla Parcial del Sector Camp de l'Empedrat. 
 
 Atès el previngut en els articles 128 de la Llei del Sòl i 179 del 
Reglament de Gestió Urbanística, procedeix completar l'acord citat en el 
paràgraf anterior, per tal d'incorporar al Patrimoni municipal del sòl el 
terrenys de cessió gratuita i obligatòria, per afectar als usos previstos en el 
Pla, la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis 
proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Unic.-  Incorporar al Patrimoni municipal del Sòl, per afectar als 
usos preistos en el Pla, els terrenys compresos en el Projecte de Compensació 
del Polígon Unic del Pla Parcial del Sector Camp de l'Empedrat, que, per ser de 
cessió gratuita i obligatòria, queden cedits de dret al municipi, conforme als 
articles 128 de la Llei del Sòl i 179 del Reglament de Gestió Urbanística, amb 
la descripció dels mateixos que s'efectua en l'esmentat projecte." 
 
 
 Tot seguit es sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 9.-  Incoació d'expedient d'expropiació forçosa de la finca 
propietat del Sr. Joan Nubiola i Vilumara, inclosa en l'àmbit del Pla 
Parcial Can Fatjó, a requeriment de la Junta de Compensació del Polígon 
I. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la sol.licitud formulada per la Junta de Compensació del 
Polígon I del Pla Parcial "Can Fatjó" per a que aquesta Administració Municipal 
procedeixi a expropiar la finca propietat del senyor Joan Nubiola i Vilumara, 
inclosa dins de l'àmbit de l'esmenta Polígon, per no haver-s'hi incorporat en el 
termini atorgat legalment. 
 
 Atès que aquest Ajuntament va requerir, per acord plenari de data 
28 de febrer de 1990, a tots els propietaris dels terrenys inclosos en l'àmbit del 
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Polígon, per a que s'incorporessin a la Junta de Compensació en el termini 
d'un mes a comptar de la notificació, que s'efectuà el 3 d'abril de 1990. 
 
 Atesos els antecedents documentals i l'informe emés per l'Area 
d'Urbanisme i Serveis obrant a l'expedient. 
 
 Vistos els articles 127.1 de la Llei sobre Règim del Sòl i Ordenació 
Urbana, article 162.5 del seu Reglament de Gestió Urbanística, Llei 
d'Expropiació Forçosa, i demés disposicions concordants, la Comissió 
Informativa d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, proposa al Ple de 
l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  INCOAR expedient per a expropiació dels terrenys 
propietat del senyor Joan Nubiola i Vilumara inclosos dins de l'àmbit del 
Polígon I del Pla Parcial "Can Fatjó", a requeriment de la Junta de 
Compensació del mateix. 
 
 Segon.-  APROVAR INICIALMENT la relació de propietaris i de bens i 
drets afectats amb la següent descripció física i jurídica: 
 
 
 Propietari:      Juan Nubiola i Vilumara 
 Superfície de la finca: 9.793,12 m2. 
 Superfície a expropiar: 300,25 m2. 
 
 Descripció física de la finca a expropiar: Llinders: NordAmb la finca 
17 dels Germans García Galíndez i Marina Ballester González.  S-Mitjançant 
camí públic de la Barca a Sant Boi, amb la finca 16.1 del Polígon I en 
l'actualitat propietat de Desarrollo Urbano de Cornellà, S.A. E- Amb el canal 
principal del Real Canal de la Infanta Doña Luisa Carlota de Borbón, en 
l'actualitat propietat de Desarrollo Urbano de Cornellà, S.A. O- Amb la pròpia 
finca del senyor Juan Nubiola i Vilumara. 
 
 Descripció jurídica i inscripció registral: Arrendatària: Nubiola i 
Vilumara, S.A. -segons al.legacions formulades pel propietari -.  Inscrita en el 
Registre de la Propietat de l'Hospitalet de LLobregat (Cornellà de LLobregat), 
Tom 255 Llibre 22 - Foli 22v - Finca 562 Inscripció 8a.. 
 
 Tercer.-  SOTMETRE a informació pública el present acord i 
l'expedient incoat a l'efecte, pel termini de quinze dies hàbils, mitjançant 
anunci publicat en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i en un dels 
diaris de major difusió." 
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 Després d'una breu explicació del contingut del punt donada pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, es sotmet a votació el 
dictamen, essent aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 10.-  Recurs d'alçada formulat pel Sr. Joan Nubiola i Vilumara 
contra els acords de la Junta de Compensació del Polígon I del Pla Parcial 
Can Fatjó. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vist el recurs d'alçada formulat pel senyor Joan Nubiola Vilumara, 
en escrit de data 10 de juny d'enguany (R.G.E. número 8018), contra acords -
sense determinar- de la Junta de Compensació del Polígon I del Pla Parcial 
Can Fatjó. 
 
 Atesa la indeterminació dels actes recorreguts, a exepció feta de 
l'aprovació dels Estatuts i Bases d'Actuació de l'esmentada Junta. 
 
 Atès que els Estatuts i Bases de la Junta de Compensació varen ser 
aprovats definitivament per l'Ajuntament Ple en sessió de data 31 de gener de 
1990, amb notificació expresa al senyor Joan Nubiola Vilumara en data 26 de 
febrer de 1990, amb oferiment dels recursos i terminis legalment establerts, 
sense que l'interessat els formules en temps i forma. 
 
 Atès que mitjançant requeriment del Notari senyor Jose Enrique 
Cortés Valdés de data 17 de maig d'enguany -notificat el 25 del mateix mes-, 
se'l va requerir per a que s'incorporés a la Junta de Compensació i es dona per 
notificat dels acords adoptats per la Junta de Compensació. 
 
 Vist que el senyor Nubiola Vilumara en escrit de data 3 de maig de 
1990 (R.G.E. número 5363), a requeriment d'aquesta Administració, va 
sol.licitar la seva incorporació a la Junta de Compensació del Polígon I del Pla 
Parcial Can Fatjó, sense perjudici dels recursos que eventualment pugués 
interposar contra l'aprovació del Pla Parcial i llurs actes d'execució, que, 
finalment s'ha concretat en la seva no incorporació. 
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 Vistos els artícles 162 i 184 del Reglament de Gestió Urbanística, 
artícle 52 de la Llei 7/85, Reguladora de les Bases del Règim Local, la 
Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis proposa a 
l'Ajuntament Ple l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Unic.-  DESESTIMAR el recurs d'alçada formulat pel senyor Joan 
Nubiola Vilumara contra acords de la Junta de Compensació del Polígon I del 
Pla Parcial Can Fatjó, per tal com els Estatuts i Bases de la citada Junta, 
s'ajusten a dret i així foren aprovats definitivament pel Ple de l'Ajuntament en 
sessió de data 31 de gener de 1990, sense que el recurrent hagí expressat 
quins artícles i/o bases dels mateixos vulneren la normativa vigent." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt donada per la 
Secretària General de la Corporació, senyora Carmen Alonso Higuera,  es 
sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 11.-  Sol.licitar la inclusió en el Pla Unic d'Obres i Serveis de 
Catalunya, pels exercicis de 1992 a 1995. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vist el Decret 168/1991, de 30 de juliol, de convocatòria per a la 
formulació del Pla Unic d'obres i Serveis de Catalunya del quatrienni 1992-
1995, publicat en el Diari Oficial de la Generalitat número 1478 de data 09.08 
d'enguany. 
 
 Atesa la Resolució del Conseller de Governació de la Generalitat de 
Catalunya, de data 31 de juliol d'enguany, de desplegament del Decret 
esmentat anteriorment, la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.-  Sol.licitar la inclusió dels projectes: "Dotació 
d'infraestructura urbanística del carrer Garrofer i interbloc Garrofer", i, 
"Dotació d'infraestructura urbanística dels carrers Acàcia i República 
Argentina, en el Pla Unic d'Obres i Serveis de la Generalitat del quatrienni 
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1992-1995." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt donada pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, pren la paraula el 
Portaveu del Grup Municipal d'IC, senyor Frederic Prieto i Caballé, per a 
manifestar que, malgrat que els projectes van passar molt per sobra en la 
Comissió Informativa, el seu Grup està d'acord i per això votaran a favor, però 
demanan que es torni a portar el tema, una altre vegada, a la Comissió 
Informativa, sobre tot en relació amb l'anterior, perquè s'han produït greus 
problemes de barreres arquitectòniques, contestant al respecte el senyor 
Martínez, que el tema es tornarà a passar una altre vegada a la Comissió 
Informativa. 
 
 Després del qual es sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 12.-  Declaració d'arbres monumentals a l'empara del Decret 
214/87, de 9 de juny, el conjunt de plàtans d'ombra del Parc de Can 
Mercader, pel seu interés històrico-botànic. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Atesa la proposta formulada pel Departament de Manteniment per 
tal que el conjunt de 200 plàtans d'ombra (Platanus Orientalis) del Parc de 
Can Mercader, siguin declarats arbres monumentals pel seu interés històrico-
botànic atès que varen ser plantats a finals del segle XIX. 
 
 Vist el Decret 214/87, de 9 de juny, sobre la declaració d'arbres 
monumentals i el Decret 47/88, d'11 de febrer, sobre declaració d'arbres 
d'interés comarcal i local, la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  DECLARAR arbres d'interés local els plàtans d'ombra 
(Platanus Orientalis) del Parc de Can Mercader per les seves característiques i, 
en especial, l'interés històrico-botànic que tenen per la Ciutat de Cornellà. 
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 Segon.-  SOL.LICITAR al Departament d'Agricultura, Ramaderia i 
Pesca la declaració d'arbres monumentals els plàtans d'ombra (Platanus 
Orientalis) del Parc de Can Mercader." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt donada pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, es sotmet a votació el 
dictamen, essent aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 13.-  Declarar complertes les obligacions derivades dels 
Convenis subscrits entre Desarrollo Urbano de Cornellà, S.A., Magdalena i 
Miquel Pelfort Batalla i aquest Ajuntament. 
 
 
 A proposta de l'Alcaldia-Presidència es retira aquest punt de l'Ordre 
del Dia. 
 
 
 

MOCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDENCIA 
 
 
 14.-  Delegacions de Ple a la Comissió de Govern. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Un cop celebrades les Eleccions Locals convocades mitjançant 
Reial Decret 391/1991, d'1 d'abril, el passat dia 26 de maig, i constituit el nou 
Ajuntament, i amb l'objecte de dotar d'una major celeritat i eficàcia a 
l'actuació municipal, aquesta Alcaldia considera necessari, en ús de les 
facultats que confereix a l'Ajuntament l'article 23.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local i altra legislació concordant, 
procedir a l'establiment d'un règim de delegacions de matèries, la competència 
de les quals ostenta el Ple en virtut de la Llei, en favor de la Comissió de 
Govern. 
 
 Atès que en conformitat amb la legislació a que anteriorment s'ha 
fet referència, el Ple de l'Ajuntament pot delegar a favor de la Comissió de 
Govern, l'exercici de les seves atribucions, sempre i quan no es trobin dins el 
supòsit previst per l'article 23.2.b) de la Llei Reguladora de les Bases del 
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Règim Local, en el qual es regulen les competències plenàries que tenen 
caràcter indelegable. 
 
 Per tot això aquesta Alcaldia, en conformitat amb la legislació 
vigent, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Delegar en la Comissió de Govern les competències 
plenàries que a continuació es relacionen: 
 
 
 CONTRACTACIO I PATRIMONI: 
 
 1) Acordar la  modificació dels  contractes,  l'adjudicació dels quals 
hagi correspost al Ple, sembre que aquesta no impliqui una modificació del 
pressupost superior, per excés o per defecte, al 20 per 100 del preu 
d'adjudicació, incloses posteriors modificacions. 
 
 2) Aprovar les  recepcions  definitives i  la  devolució de fiances dels 
contractes adjudicats pel Ple. 
 
 3) Resoldre sobre les sancions en matèria contractual. 
 
 4) Aprovar  les  revisions  de  preus  dels  contractes  la 
competència dels quals correspongui al Ple. 
 
 5) Alienar,  gravar o  cedir bens patrimonials de propietat 
municipal, sempre que la seva quantia no excedeixi del 10 per 100 dels 
recursos ordinaris del pressupost. 
 
 6) Aprovar inicialment i ordenar l'exposició pública de les propostes 
de modificació dels Plecs tipus de Clàusules generals. 
 
 7) Concedir  bens  de  domini  públic  per  un  període  no superior 
a 5 anys, sempre que la seva quantia no sigui superior al 10 per 100 dels 
recursos ordinaris del pressupost, i cedir per qualsevol titol, l'ús de bens 
patrimonials, amb les mateixes limitacions. 
 
 8) Acceptar bens amb càrregues o gravàmens onerosos. 
 
 9) Acordar  mutacions de  domini  públic per canvi de destí dels 
bens. 
 
 REGIM INTERIOR I GOVERNACIO 
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 1) Aprovar  la  rectificació  anual  del  Padró   Municipal d'Habitants 
i resoldre les reclamacions que s'interposin en relació amb aquest. 
 
 2) Encarregar, mitjançant  conveni, la  selecció i formació del 
personal propi a l'Escola d'Administració Pública de Catalunya. 
 
 3) Rehabilitar als funcionaris de la Corporació. 
 
 4) Autoritzar   l'exercici   d'activitats  de   recerca  de caràcter no 
permanent o d'assessorament per a supòsits concrets. 
 
 5) Declarar les incompatibilitats del personal i autoritzar o denegar 
les sol.licituds sobre compatibilitat. 
 
 6) Acordar la  superació dels  límits  retributius a que fa referència 
l'article 327.2 del Reglament de Personal al Serveis de les Entitats Locals de 
Catalunya. 
 
 7) Nomenar el  Tribunal que  hagi  d'evaluar als  candidats 
sol.licitants de llocs de treball reservats a funcionaris amb habilitació de 
caràcter nacional, i formular la corresponent proposta de nomenament a 
l'Administració de l'Estat. 
 
 8) Adoptar els acords relacionats amb les transferències de 
funcionaris a que es refereix l'article 308 de la Llei Municipal i de Règim Local 
de Catalunya. 
 
 9) La resolució de les  accions, reclamacions i recursos de qualsevol 
mena que s'interposin contra els acords adoptats per la Comissió de Govern 
en ús de les atribucions delegades en virtut del present acord. 
 
 
 PLANIFICACIO, ECONOMIA I HISENDA 
 
 1) Aquelles  competències  que  es deleguin  pel  Ple en la Comissió 
de Govern, cada any, a través de les Bases d'Execució del Pressupost. 
 
 2) Sol.licitar subvencions quan la disposició que aprovi la 
convocatòria estableixi que el Ple sigui l'òrgan competent per sol.licitar-la. 
 
 3) Reconeixement  extrajudicial de  crèdits,  sempre que no existeixi 
dotació pressupostària. 
 
 4) Dictar les normes, sense  perjudici de les generals, per portar i 
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desenvolupar la comptabilitat financera, i el seguiment, en termes financers, 
de l'execució del pressupost municipal i dels anexos corresponents als 
pressupostos del Organismes Autònoms i de les Societats mercantils 
depenents de la Corporació. 
 
 5) Acordar la  fiscalització prèvia  limitada,  prevista en l'article 
200.2 de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 6) Acordar la substitució de la  fiscalització prèvia  dels drets, per la 
inherent a la presa de raó en comptabilitat i per actuacions comprobatòries 
posteriors. 
 
 7) Resoldre les  discrepàncies que es produeixin en relació a 
objeccions de la funció interventora, en els supòsits establerts en l'article 
198.2 de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 
 URBANISME, OBRES, MANTENIMENT I SERVEIS 
 
 - Ordenar la demolició d'edificacions il.legals. 
 
 
 
 INFORMACIO I PARTICIPACIO CIUTADANA 
 
 - Determinar els  mitjans  necessaris per donar publicitat 
als acords adoptats per la Corporació i les convocatòries del òrgans, les 
sessions del quals siguin públiques. 
 
 RELACIONS INTERADMINISTRATIVES I DE FOMENT 
 
 -  Acordar la  subscripció de convenis de col.laboració amb altres 
Administracions, aixi com amb entitats i particulars, sempre que del seu 
contingut no resulti un compromís econòmic a càrrec de la Corporació que 
excedeixi dels límits establerts per la legislació vigent per la contractació 
directa d'obres. 
 
 Segon.-  Les atribucions delegades s'hauran d'exercitar per la 
Comissió de Govern, en el termes i dins dels límits de la present delegació, no 
sent susceptibles de ser delegades en cap altre òrgan. 
 
 En el text dels acords adoptats per la Comissió de Govern en virtut 
de la present delegació, s'haurà de fer constar aquesta circumstància 
mitjançant la inclusió en la part expositiva del text següent: 
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 "Atès que l'adopció del present acord és competència d'aquesta 
Comissió de Govern, en virtut de les delegacions acordades per aquest 
Ajuntament, en sessió plenària celebrada el dia 30 de juliol de 1991". 
 
 Els acords que s'adoptin per delegació, s'entendran dictats pel Ple 
de l'Ajuntament com a titular de la competència originària, al qual s'haurà de 
mantindre informat de l'exercici de la delegació, donant compte d'aquesta en 
cada sessió plenària, sent per tant els mateixos, executius i pressumptament 
legítims. 
 
 Tercer.-  Les presents delegacions, en conformitat amb el que 
disposa l'article 51.2 del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret 2568/86, de 28 de 
novembre, tindran efecte des del dia següent a l'adopció del present acord, 
sense perjudici de la seva publicació en el Butlletí Oficial de la Província, i 
tindran caràcter indefinit, sense perjudici, de la potestat d'abocació pel Ple. 
 
 Quart.-  Substituir l'obligació de l'Alcalde prevista en l'article 42 del 
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats 
Locals, aprovat per Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, de donar 
compte suscinta a la Corporació, en cada sessió ordinària, de les resolucions 
dictades per l'Alcaldia, pel reconeixement del dret de tots el Regidors de 
l'Ajuntament, de poder consultar directa i personalment els llibres de 
resolucions custodiats en la Secretaria General de la Corporació. 
 
 Cinquè.-  Comunicar el present acord als Caps de Serveis i de 
Departament, Regidors delegats i Presidents de les Comissions Informatives, 
pel seu coneixement i efectes, fent-los constar que, amb caràcter previ a 
l'adopció dels corresponents acords per la Comissió de Govern, hauran de 
dictaminar-se aquests per la Comissió Informativa competent, en conformitat 
amb l'article 123 del Reial Decret  2568/1986, de 28 de novembre pel qual 
s'aprova el Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les 
Entitats Locals. 
 
 Sisè.-  Publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província 
i en el Butlletí d'Informació Municipal, en compliment del que disposa l'article 
51.2 del text legal abans esmentat." 
 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a fer constar que l'esperit de la Moció 
només el comparteixen parcialment, perquè segueixen pensant que hi ha 
punts que no impliquen major agilitat o urgència.  No obstant, també 
reconeixen l'existència de diàleg i que s'han recollit per l'Ajuntament algunes 
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suggerències de la Oposició, pel qual estarien d'acord, a excepció del punt 8 de 
l'Area de Contractació i Patrimoni, perquè encara que en la Junta de 
Portaveus es va explicar que això ja es decidia pel Ple al aprovar el Pressupost, 
i definir lo que es vol comprar, això no és així perquè les Bases d'Execució del 
Pressupost autoritzen l'Alcalde per modificar els Pressupostos sense necessitat 
d'acord plenari.  Per tot el qual, el senyor Prieto manifesta que, si s'exclou 
auest punt, encara que sigui de moment, el seu Grup estaria d'acord sempre 
que quedi clar que, prèviament, tot passa per Comissió Informativa. 
 
 
 Tot seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de CIU, 
senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a manifestar que si no es treu el punt a 
què ha fet referència el Portaveu del Grup Municipal d'IC, senyor Frederic 
Prieto i Caballé, votaran en contra, perquè les lleis s'han de complir en el seu 
esperit i no en les seves excepcions.  A més a més, no veuen la necessitat de la 
delegació que, per altra part, consideren en molts punts genèriques i s'hauria 
de ver en cada cas.  Per últim, la senyora Piedra manifesta que si es retira el 
punt 8, el seu Grup s'abstindrà. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per a manifestar la seva coincidència amb les 
anteriors intervencions, perquè és conscient que cedir competències del Ple és 
sostraure part del que venen a fer a l'Ajuntament, però també és cert que la 
burocràcia és lenta i és important que els ciutadans estiguin ben atesos, per 
això està d'acord amb el contingut del dictamen, excepte en el punt 8, per 
tant, si aquest es retira, votarà a favor. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PSC, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a manifestar que queda clar que no 
es pretenia usurpar competències del Ple, la qual cosa és evident ja que es fa 
una revisió.  Aquesta Moció, segueix senyalant el senyor Balmón, és el fruït del 
diàleg, lo que es manifesta per haver-se aproximat les diferens postures.  En 
quan a la interpretació de les lleis, aquestes no s'han d'aplicar en el seu 
esperit, perquè és eteri, sinó en la seva lletra i en allò que preveuen. 
 
 Per últim, el senyor Balmón senyala que aquesta és una dinàmica 
normal i semblant en tots els Ajuntaments, i no pretén buidar de contingut la 
voluntat política del Ple. 
 
 Tot seguit de nou pren la paraula el Portaveu d'IC, senyor Frederic 
Prieto i Caballé, per senyalar que aquí sempre es parla d'altres Ajuntaments 
del signe polític dels Grups de la Oposició que ho han fet, però es que en totes 
les cases hi ha ovelles negres. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CIU, 
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senyor Antoni Recort i García, per senyalar que no està d'acord amb lo 
manifestat pel Portaveu del Grup Municipal del PSC, senyor Antonio Balmón 
Arévalo, sobre la interpretació de les lleis, perquè la lletra reflexa, a vegades 
sense èxit, l'esperit amb que ha estat dictada. 
 
 Tot seguit de nou pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de 
CIU, senyor Yolanda Piedra i Mañes, per senyalar que també és la lletra la 
primera que diu què les competències són del Ple. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per a manifestar que cada partit, on governa, proposa quelcom que 
preveu la llei, i considera que la proposta del seu Grup no era maximalista, 
sinó un terme mig. De totes maneres accepta el plantejament, perquè tots han 
cedit i és important arribar a un acord en general. 
 
 Després del qual es sotmet a votacio el dictamen, essent aprovat per 
majoria absoluta amb l'abstenció dels Regidors del Grup Municipal de CIU, 
senyora Yolanda Piedra i Mañes, senyor Antoni Recort i García i senyor Ramón 
Blanco i Lorenzo. 
 
 
 
 
 15.-  Nomenament de representants de la Corporació en el 
Centre de Normalització Lingüística. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "En compliment amb el que disposen els articles 22 i següents del 
Reglament del Consorci per a la Normalització Lingüística, constituït per la 
Generalitat de Catalunya i diversos Ajuntaments, entre els que es troba aquest 
Municipi, a l'empar dels quals es va crear el Consell del Centre de 
Normalització Lingüística de Cornellà, i un cop celebrades les Eleccions Locals 
convocades pel Reial Decret 391/91, d'1 d'abril, i constituït el nou 
Ajuntament, és necessari procedir al nomenament dels representants 
municipals en aquest. 
 
 Per tot això aquesta Alcaldia proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Designar com a representants d'aquest Municipi en el 
Centre de Normalització Lingüística de Cornellà de Llobregat, als senyors: 
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 - Cristina Gasull Martínez 
 - Antonio Balmón Arévalo  
 - Frederic Prieto Caballé  
 - Antoni Recort Garcia  
 - Amador Rosas Outes 
 - Anna Benas Colomé 
 
 Segon.-  Comunicar el present acord a les persones afectades, així 
com a la Direcció General de Política Lingüística de la Generalitat de 
Catalunya." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt donada pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, es sotmet a votació la Moció, 
essent aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 16.-  Convocatòria de la subhasta per a l'alienació d'un solar 
edificable en la confluència de la Carretera d'Hospitalet amb l'Avinguda 
Porta Diagonal, amb destí a la construcció d'un Hotel. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "El Plè d'aquest Ajuntament en sessió celebrada el 27 de juny de 
1990 va aprovar el Plec de Condicions Jurídiques i Economic-Administratives 
que habia de regir la venda, mitjançant el procediment de subhasta amb 
tràmit d'admdinisó prèvia, d'un solar edificable en la confluència de la Crta. 
d'Hospitalet amb l'Avinguda Porta-Diagonal amb destí a la construcció d'un 
Hotel, condicionat no obstant l'eficacia de l'acord a l'efectiva adjudicació e 
integració en el Patrimoni Municipal del solar objecte d'alienació, la qual havia 
de produir-se com a conseqüència de l'aprovaci definitiva del projecte de 
compensació del Plà Parcial del Camp de l'Empedrat, en virtut de la qual 
aquest Ajuntament resultava ser adjudicatari de l'esmentat solar, en concepte 
de 10 per cent d'aprofitament mig del Sector. 
 
 El Ple de l'Ajuntament en sessió celebrada el 24 de juliol passat va 
aprovar definitivament el Projecte de Compensació del Pla Pàrcial del Camp de 
l'Empedrat, sent-li adjudicada l'esmentada finca. 
 
 Es per aquest motiu pel que, incorporada formalment la mateixa al 
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patrimoni Municipal, aquesta Alcaldia propòsa al Ple de l'Ajuntament l'adopció 
dels següents: 
 

A C O R D S: 
 
 Primer.-  Aprovar la convocatoria de subhasta, amb tràmit 
d'admissió prèvia, per l'alienació de la finca que a continuació es descriu amb 
destí a la construcció d'un hotel: 
 
 
 PARCELA D. 
 
 "Parcel.la situada en el Polígon Unic del Sector Camp de l'Empedrat, 
en forma de quadrilater, de superfície 4.493 m2 i que limita, al nord, amb 
terrenys públics i, mitjançant ells, amb la Carretera de l'Hospitalet i, a través 
d'ella, amb el parc de Can Mercader. 
 
 A l'Est, amb Carrer No. 2,  i a través del mateix, amb terrenys 
llindants amb la Pota Sud del Segon Cinturó de Ronda. 
 
 A l'Oest, amb parcel.la A-1 a través de carrer de nova creació.  Al 
Sud, amb carrer Camp de l'Empedrat i, mitjançant aquest, amb parcel.la A-2". 
 
 La finca descrita es trova lliure de càrregues i gravàmens, no 
obstant, està afectada, en concepte de càrrega al pagament de la corresponent 
quota d'urbanització que es fixa provisionalment en cent-disset milions cent 
quaranta-dues mil sis-centes cinquanta-quatre (117.142.654) pessetes. 
 
 Segon.-  Anunciar la licitació al Boletín Oficial del Estado, Diari 
Oficial de la Generalitat, Butlletí Oficial de la Província i premsa diaria d'acord 
amb allò que preveu a l'article 274 de la Llei 8/87 de 15 d'abril Municipal i de 
Régim Local de Catalunya." 
 
 
 Tot seguit es sotmet a votació la Moció, essent aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 17.-  Acceptar la valoració pericial de la parcel.la núm. 50 del 
Polígon Femades i formalitzar la seva aportació a la Societat Privada 
Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà, S.A., (EMDUCSA). 
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 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'acord adoptat per aquest Ajuntament, en sessió plenària 
celebrada el dia 21 de maig d'enguany, en virtut del qual es va aprovar la 
realització d'una aportació no dinerària i directa, en règim de propietat, a favor 
de l'Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat 
Anónima, (EMDUCSA), de la parcel.la número 50 del Polígon Industrial 
Femades, qualificada com a bé patrimonial, així com sol.licitar del Registrador 
Mercantil la designació d'expert independent per que procedeixi a la valoració 
pericial de la finca, proposant-se per aquest Ajuntament com a taxació inicial 
de la mateixa la efectuada per l'Arquitecte Municipal, qui la valora en vint-i-set 
milions (27.000.000) de pessetes. 
 
 Atès que designat pel Registre Mercantil el senyor Baldiri Ros Prat, 
Ingenier Tècnic Agricola, com a expert independent, en els termes previstos pel 
seu Reglament regulador, s'ha emès pel mateix informe de valoració amb data 
agost d'enguany, segons el qual la valoració de la finca constituida per la 
parcel.la número 50 del Polígon Industrial Femades es de trenta-nou milions 
sis-centes nou mil dues-centes quaranta (39.609.240) pessetes. 
 
 Atès que al estar valorada la finca en trenta-nou milions sis-centes 
nou mil dues-centes quaranta (39.609.240) pessetes, i establert el preu de 
l'acció social en setanta-cinc mil (75.000) pessetes, és necessari procedir a 
complementar l'aportació no dinerària amb una aportació dinerària de 
seixanta-cinc mil set-centes seixanta (65.760) pessetes, que completi el valor 
de l'acció. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Acceptar la valoració efectuada pel senyor Baldiri Ros Prat, 
Ingenier Tècnic Agrícola, de la finca de propietat Municipal denominada 
parcel.la número 50 del Polígon Industrial Femades, fixada en trenta-nou 
milions sis-centes nou mil dues-centes quaranta (39.609.240) pessetes. 
 
 Segon.-  Formalitzar l'aportació directa en propietat a l'Empresa 
Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anonima, en 
anagrama EMDUCSA, de l'esmentada parcel.la número 50 del Polígon 
Industrial Femades, la qual figura inscrita a l'Inventari Municipal de Bens i 
Drets i qualificada com a bé patrimonial, que té la descripció següent: 
 
 "Porció de terreny edificable en el terme Municipal de Cornellà de 



31 

Llobregat, de figura rectangular i que compren la parcel.la número 50 del 
Polígon Industrial Femades, de 1.800,42 metres quadrats de superfície.  
Confronta: al Nord-oest, amb parcel.la número 51; al sud-est, amb parcel.la 
número 49; al sud-oest, amb parcel.la número 30 i al nord-est, amb vial del 
Polígon". 
 
 Figura inscrita la major finca de la que es segrega en escriptura de 
segregació de finca i cessió gratuïta atorgada davant el Notari amb residència a 
Cornellà, en Joaquin Mateo Estevez, el 31 de gener de 1990, al tom i llibre 437 
de Cornellà, foli 67, finca 34.706. 
 
 Pertany la finca a aquest Ajuntament per títol de cessió gratuïta 
atorgada al seu favor per l'Institut Català del Sòl mitjançant l'escriptura a que 
s'ha fet referència al paràgraf anterior. 
 
 Es troba lliure de càrregues i gravamens, arrendataris i ocupants. 
 
 No obstant, el destí de la finca, per donar compliment al conveni 
subscrit entre l'Institut Català del Sòl i aquest Ajuntament el 14 de maig de 
1987, ha de ser el d'ubicació d'activitats industrials que hagin de ser objecte 
de trasllat des de l'interior del nucli urbà de la població. 
 
 Tercer.-  Realitzar una aportació dinerària de seixanta-cinc mil set-
centes seixanta (65.760) pessetes a favor de l'Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anónima, en anagrama 
EMDUCSA, amb l'objecte de completar el preu de l'última acció." 
 
 
 Després d'una explicació del contigut de la Moció donada pel senyor 
Alcalde, es sotmet a votació essent aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 18.-  Moció d'IC relativa a la situació de la factoria Siemens de 
la nostra Ciutat. 
 
 Es llegeix la Moció del Grup Municipal d'IC, que textualment diu: 
 
 
 "L'empresa Siemens- Cornellà té una alta significació per a la nostra 
ciutat.  No tant sols pel seu paper central en la configuració del Cornellà S. 
XX, de la seva transformació com a ciutat industrial i obrera, capdevantera en 
la defensa dels drets sindicals i democràtics.  Especialment per què és la més 
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important font de treball i ocupació d'entre les empreses ubicades a Cornellà i 
per la seva específica significació econòmica, tecnològica i empresarial. 
 
 Per aquesta raó, la notícia del trasllat a Alemania de la producció de 
motors de baixa tensió i d'una nova reducció de la plantilla trascendeix el 
caràcter purament intern o d'empresa, i justifica d'escreix que aquest 
Consistori, com a representant dels ciutadans de Cornellà, realitzi gestions, 
primer, per aclarir quines són les perspectives econòmiques, industrials i 
laborals que el Grup Siemens, líder europeu i mundial, i la seva delegació 
espanyola plantegen, amb la màxima precisió possible.  I, també, per demanar 
a les autoritats industrials catalanes i espanyoles que vetllin per que els 
interessos de l'esmentat grup a Espanya i a Catalunya no disminueixin per 
circumstàncies polítiques o de mercat controlables i alienes a la capacitat 
productiva i innovadora de la factoria de Cornellà. 
 
 En conseqüència os proposem l'adopció dels següents acords: 
 
 Primer.-  Encarregar al Sr. Alcalde realitzi els contactes necessaris 
amb l'empresa Siemens- Cornellà (o Siemens- Espanya) per aclarir amb la 
màxima precisió i obtenir garanties sobre el futur industrial de la factoria 
cornellanenca.  I que en doni compte al Ple. 
 
 Segon.-  Instar al Conseller d'Industria de Catalunya i al Ministre 
espanyol de l'especialitat que demanin i negociïn amb el grup Siemens la 
concreció d'un Projecte Industrial de futur clar i creïble per la seva factoria de 
Cornellà. 
 
 Tercer.-  Donar trasllat d'aquests acords al Comitè d'Empresa de 
Siemens." 
 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a manifestar que, quan van redactar la 
Moció eren conscients què el senyor Alcalde estava pendent de fer una gestió, 
però, donada la importància que té per aquesta Ciutat l'Empresa Siemens, és 
important que el Ple es manifesti.  Després d'explicar el contingut de la Moció, 
el senyor Prieto senyala que són conscients de què la nova situació político-
econòmica d'Europa fa perillosos aquests trasllats, i per això és aconsellable 
mantenir la instal.lació.  El  redactat alternatiu de la Moció presentat pel Grup 
Municipal Socialista, segueix manifestant el senyor Prieto, l'accepten 
plenament, perquè està en la línia de les modificacions que pensaven fer 
davant les noves dades de què han disposat a l'últim moment. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PSC, 
senyor Antonio Balmón Arévalo, per explicar que el senyor Alcalde ja ha 
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realitzat gestions en aquest sentit i manifestar, així mateix, que el seu Grup 
està d'acord amb l'exposició efectuada pel Portaveu d'IC, senyor Frederic Prieto 
i Caballé. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per donar una explicació de les gestions que s'han fet i de la situació 
actual, així com del procés seguit des del mes de juliol en què l'empresa 
Siemens va convocar al Comitè de Personal i el va informar.  En la fabricació 
de motors de baixa tensió, hi ha molta competència inclús aquí, no solament 
en l'Orient, i Siemens considera que  només és competitiu si s'automatitza i es 
concentra la producció en dues fàbriques d'Alemania.  Cornellà s'especialitza 
en màquines rotatives formant un grup de tres empreses d'Europa.  Això, 
segueix senyalant el senyor Alcalde, implica reduir llocs de treball, gairabé 
300, en dos anys, però l'Empresa afirma que sense expedient de regulació 
d'ocupació, i sense que suposi un desmantellament. 
 
 No obstant aquestes informacions, segueix manifestant el senyor 
Alcalde, convé intervenir i sol.licitar un Pla Industrial que es diu què existeix, 
perquè l'Administració amb competències en matèria d'Industria intervingui 
en favor del manteniment de l'empresa Siemens a Cornellà. 
 
 Després del qual es retira el redactat de la Moció presentada pel 
Grup Municipal d'IC, i es dóna lectura al redactat alternatiu presentat pel 
Grup Municipal del PSC, que és del següent tenor literal: 
 
 
 "L'empresa Siemens-Cornellà té una alta significació per a la nostra 
ciutat.  No tant sols pel seu paper central en la configuració del Cornellà S. 
XX, de la seva transformació com a ciutat industrial i obrera, capdevantera en 
la defensa dels drets sindicals i democràtics.  Especialment per què és la més 
important font de treball i ocupació d'entre les empreses ubicades a Cornellà i 
per la seva específica significació econòmica, tecnològica i empresarial. 
 
 Per aquesta raó, la notícia del trasllat a Alemania de la producció de 
motors de baixa tensió i d'una nova reducció de la plantilla trascendeix el 
caràcter purament intern o d'empresa, i justifica d'escreix que aquest 
Consistori, com a representant dels ciutadans de Cornellà, realitzi gestions, 
primer, per aclarir quines són les perspectives econòmiques, industrials i 
laborals que el Grup Siemens, líder europeu i mundial, i la seva delegació 
espanyola plantegen, amb la màxima precisió possible.  I, també, per demanar 
a les autoritats industrials catalanes i espanyoles que vetllin per que els 
interessos de l'esmentat grup a Espanya i a Catalunya no disminueixin per 
circumstàncies polítiques o de mercat controlables i alienes a la capacitat 
productiva i innovadora de la factura de Cornellà. 
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 Motivat per la lògica preocupació que es pot plantejar en el futur 
industrial de la ciutat, desde l'Alcaldia del municipi s'han portat a terme 
reunions amb les diferents parts implicades en aquesta problemàtica, amb els 
sindicats i comitè d'empresa, i les direccions de Siemens Cornellà i Espanya. 
 
 En conseqüència es proposa l'adopció dels següents acords: 
 
 - Recolzar les gestions fins ara fetes per part de l'Alcaldia davant 
l'empresa Siemens, dirigides a aclarir els projectes de futur de l'esmentada 
empresa en concret a allò que afecta al centre de treball del nostre municipi. 
 
 - En aquest mateix sentit demanar a l'empresa Siemens, l'elaboració 
d'un pla industrial, que garantitzi el seu futur a la nostra ciutat, així com 
abordar la necessitat d'evaluar les possibilitats per tal d'instal.lar la producció 
de noves linees de productes que permetin mantenir el nivell d'ocupació. 
 
 - Demanar al Conseller d'Indústria del Govern Català i al Ministre 
d'Indústria del Govern Espanyol per que facin les actuacions pertinents a fi de 
demanar al grup Siemens una actuació basada en objectius plantejats en el 
punt anterior. 
 
 - Donar trasllat del present acord, al Comité d'Empresa de Siemens, 
a la direcció de la factoria en Cornellà, així com al Conseller d'Indústria i al 
Ministre d'Indústria." 
 
 
 Tot seguit es sotmet a votació la Moció amb aquest últim redactat, 
essent aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 19.-  Moció d'IC en relació a la petició d'indult per a Manuel 
Cortés Morales. 
 
 Es llegeix la Moció del Grup Municipal d'IC, que textualment diu: 
 
 
 "El passat mes de maig, Manuel Cortés Morales, de 26 anys, amb 
esposa i un fill, veí de Cornellà de Llobregat des de fa 2 anys, va ingressar a la 
presó Model per un delicte comés l'any 1985, condemnat a 7 anys, a pesar de 
la seva completa reinserció social i laboral durant aquests anys, certificada per 
diverses institucions, inclosos els serveis socials de l'Ajuntament, i a pesar 
d'estar pendent la resolució de la seva petició d'indult pel Consell de Ministres, 
tal com fa constar la documentació adjunta. 
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 A pesar de totes les gestions realitzades, i dels precedents donats 
recentment, ha estat fins ara impossible aconseguir la suspensió de l'execució 
de la condemna fins la resolució de l'indult o l'acceleració d'aquesta concessió, 
de forma que el procés de reinserció realitzat, la pròpia convivència familiar i 
l'experiència laboral no es vegin greument truncades. 
 
 Es per aquesta raó que el Grup Municipal d'IC s'adreça al ple de 
l'Ajuntament proposant-li l'adopció dels següents acords: 
 
 Primer.-  Donar suport a totes les accions destinades a la urgent 
aprovació de l'indult al Sr. Manuel Cortés Morales i a la suspensió de 
l'acompliment de condemna fins al moment de la resolució pel Consell de 
Ministres de l'esmentat indult. 
 
 Segon.-  Adreçar-se urgentment en aquest sentit al Sr. 
Vicepresident del Govern i al Ministre de Justicia, al President de l'Audiència 
de Tarragona i al del Consell del Poder Judicial, si cal. 
 
 Tercer.-  Utilitzar tots els instruments a l'abast de l'Ajuntament per 
donar a conéixer aquest cas al mitjans de comunicació." 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a manifestar que el seu Grup creu què el 
cas justifica la presa de posició del Ple de l'Ajuntament, explicant, tot seguit, el 
contingut de la Moció,  i senyalant que ha tingut coneixement de les gestions 
realitzades pel senyor Alcalde, a conseqüència de les quals, consideren que 
s'ha de modificar el redactat de la Moció. 
 
 Tot seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de CIU, 
senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a manifestar l'adhesió del seu Grup amb 
aquest cas. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municpal del 
PSC, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a manifestar que el seu Grup també 
está d'acord i senyalar que ja fa temps que es van iniciar les gestions, pel qual 
proposa un altre redactat per recollir aquests fets. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, qui explica les gestions fetes en l'Audiència de Tarragona, abans de 
l'estiu, amb resultats poc satisfactoris.  Així mateix, el senyor Alcalde dóna 
una explicació del contingut del Decret de l'Alcaldia, mitjançant el qual es va 
sol.licitar l'indult i de la seva remisió al Ministre de Justícia. 
 
 Després del qual es retira el redactat la Moció presentada pel Grup 
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Municipal d'IC, i es dóna lectura al redactat alternatiu que proposa el Grup 
Municipal del PSC, que és del següent tenor literal: 
 
 
 "El passat mes de maig, Manuel Cortés Morales, de 26 anys, amb 
esposa i un fill, veí de Cornellà de Llobregat, des de fa 2 anys, va ingressar a la 
presó Model per un delicte comés a l'any 1985, condemnat a 7 anys, a pesar 
de la seva completa reinserció social i laboral durant aquests anys, certificada 
per diverses institucions, inclosos els serveis socials de l'Ajuntament, i a pesar 
d'estar pendent la resolució de la seva petició d'indult pel Consell de Ministres, 
tal com fa constar la documentació adjunta. 
 
 A pesar de totes les gestions realitzades, i dels precedents donats 
recentment, ha estat fins ara impossible aconseguir la suspensió de l'execució 
de la condemna fins la resolució de l'indult o l'acceleeració d'aquesta 
concessió, de forma que el procés de reinserció realitzat, la pròpia convivència 
familiar i l'experiència laboral no es vegin greument trucades. 
 
 Cal dir també que desde l'Alcaldia del municipi s'ha prés l'adopció 
d'un acord municipal, al qual es planteja la petició d'indult, petició dirigida al 
Ministre de Justicia. 
 
 És per aquest motiu que es proposa al Ple Municipal l'adopció del 
següent acord: 
 
 - Donar suport a les accions preses per part de l'Alcaldia de 
Cornellà. 
 
 - Donar suport a totes les accions destinades a la urgent aprovació 
de l'indult al Sr. Manuel Cortés Morales i a la suspensió de l'acompliment de 
condemna fins al moment de la resolució pel Consell de Ministres de 
l'esmentat indult. 
 
 - Adreçar-se urgentment en aquest sentit al Sr. Vicepresident del 
Govern i al Ministre de Justicia, al President de l'Audiència de Tarragona i al 
del Consell del Poder Judicial, si cal. 
 
 - Utilitzar tots els instruments a l'abast de l'Ajuntament per donar a 
conéixer aquest cas als mitjans de comunicació." 
 
 Tot seguit es sotmet a votació la Moció amb aquest últim redactat, 
essent aprovada per unanimitat dels assistents. 
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 20.-  Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu d'IC, senyor Frederic 
Prieto i Caballé, per realitzar les preguntes que el seu Grup presenta per 
escrit, i que són del tenor literal següent: 
 
 
 "1.- Per  la  premsa i a través  de la designació de representants 
d'aquesta corporació hem conegut l'existència de la Fundació CRISOL, 
constituïda amb la participació d'aquest i altres ajuntaments de l'Area 
metropolitana. 
 
 2.-  Per la premsa, en particular a través d'una entrevista al seu 
Director-Gerent Sr. Francisco Hidalgo publicada al Diari de Barcelona del dia 
12 de setembre passat, hem conegut les intencions i objectius d'aquesta 
Fundació de forma ambigua i fragmentària. 
 
 3.-  A pesar de la imperfecta informació (nul.la pel que fà a l'equip 
de govern del nostre Ajuntament), es pot suposar que es pretén intervenir, més 
enllà dels respectius àmbits municipals, en una qüestió de cabdal importància 
pel futur del nostre país com és el foment "de la interrelació entre les diferents 
cultures de Catalunya". 
 
 Per tot això, demanem que s'informi al Ple de la Corporació sobre 
els següents aspectes referents a l'esmentada Fundació. 
 
 1.-  Quan va  ser creada  i quin  òrgan de govern va pendre aquesta 
decisió.  Estatuts de la Fundació. Obligacions que comporta per part de 
l'Ajuntament i els altres.  Altres recursos financers.  Personal previst. 
 
 2.-  Concreció dels seus objectius.  Filosofia socio-cultural que 
adopta.  Actuacions previstes en la perspectiva de 1992.  Entitats locals 
consultades i perspectives de participació." 
 
 Encara que va passar pel Ple, segueix manifestant el senyor Prieto, 
ho va fer sense pena ni glòria i, per tant, li sembla útil que s'informi més 
detingudament al Ple. 
 
 Algunes de les dades demanades en la pregunta, segueix 
manifestant el senyor Prieto, ja li han estat facilitades, la resta, a l'igual que 
les iniciatives a assumir en el 92, potser és prematur demanar-les, per tant, 
entén que es farà més endavant. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 



38 

Aguilera, per senyalar que, segons la Llei de Fundacions els Ajuntament no 
poden ser Fundadors, sinó Patrons, pel qual, es va fundar pels Alcaldes.  
L'Ajuntament a fet una aportació de 1.500.000.- pessetes, però de totes 
maneres ja es veurà per que es comença ara.  En quant al personal previst, 
segueix manifestant el senyor Alcalde, al Pressupost hi ha previst un Gerent, 
però no es preveu una gran estructura.  Pel que respecte als objectius, el 
Regidor de Cultura, senyor Carles Navales i Turmos, és el representant 
municipal, i, per tant, podrà informar més ampliament. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Regidor del Grup Municipal del PSC, 
senyor Carles Navales i Turmos, per senyalar que el Gerent de la Fundació té 
interés en explicar què és a cada Ajuntament, i aquí es tenia previst fer-ho 
mitjançant la Comissió Informativa de Serveis a la Persona, cosa que es podria 
realitzar en la reunió del dilluns vinent. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a manifestar el seu acord amb aquest 
procediment d'informació, per que això és el què pretenien i per que volen 
seguir aprop aquesta iniciativa, que els hi sembla important de cara a la 
convivència futura de Catalunya, per la qual cosa, evidentment, no estaran 
passius en la mateixa. 
 
 De nou pren la paraula el Regidor del PSC, senyor Carles Navales i 
Turmos, per a manifestar la seva satisfacció davant aquestes manifestacions, 
perquè l'àmbit de la Fundació pot ser molt ampli i per això es vol informar. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per preguntar al Tinent d'Alcalde de Planificació, 
Enonomia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, si té coneixement de si 
han estat  contestat els recursos sobre l'Impost de Béns Immobles, perquè hi 
ha casos que ha baixat la base imposable, segons els rebuts que els hi han 
arribat, però en d'altres s'ha incrementat i la quota sofreix un increment d'un 
12%.  Si no és pel recurs pel que es modifica, no ho entén i creu que es pot 
donar un agravi comparatiu. 
 
 A continuació pren la paraula el President-Delegat de la Comsisió 
Informativa de l'Area de Planificació, Economia i Hisenda, senyor Joaquín 
Guallar Cánovas, per, en relació a la pregunta formulada pel Portaveu del 
Grup Municipal del PP, senyor Amador Rosas Outes, manifestar que s'han 
rebut més de mil recursos, gairabé tots contra la valoració efectuada pel 
Centre de Gestió Cadastral, que ja ha contestat molts i la resta s'està agrupant 
per l'Ajuntament per contestar-los en un termini màxim de dos mesos. 
 
 Així mateix, el senyor Guallar informa que la informació del Centre 
de Gestió va arribar aquí malament i en molts casos es notificaba al 
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contribuent però no a l'Ajuntament, i mentre aquest no tingui tota la 
informació referent a l'Impost, seguirà passant el mateix, perquè la informació 
del Centre de Gestió està desfasada respecte de la de l'Ajuntament de 
Cornellà.  És una competència del Centre la resolució del recurs, uns per a 
guanyar i d'altres per a perdre perquè també pot estar produït per que s'han 
donat canvis, contestant al respecte el Portaveu del PP, senyor Amador Rosas 
Outes, que hi ha casos que s'augmentat malgrat que no havien canviat les 
dades. 
 
 Per últim pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per senyalar que l'Ajuntament no pot intervindre en la valoració, perquè no és 
la seva competència. 
 
 
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que tot i no ser a 
l'Ordre del Dia, cal tractar atesa la seva urgència.  Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/86, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 

MOCIO DE L'ALCALDIA-PRESIDENCIA 
 
 21.-  Acceptar la transferència de les obres del Projecte de 
l'Avgda. del Maresme-Avgda. de la Fama (fins Crta. B-200). Xarxa Arterial.  
Autopista B-10 i Cinturó Litoral, efectuada per la Demarcación de 
Carreteres del Estado en Cataluña del Ministerio de Obras Públicas y 
Transportes. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la sol.licitud (R.G.E. núm. 10.422/91) formulada per la 
Demarcació de Carreteres de l'Estat a Catalunya per a transferir a aquesta 
Administració Municipal les obres del Projecte 7-B-508.C-10 "AVDA. DEL 
MARESME-AVDA. DE LA FAMA (FINS CARRETERA B-200).  XARXA 
ARTERIAL.  AUTOPISTA B-10.  CINTURO LITORAL. 
 
 Atès l'informe del Cap de l'Area d'Urbanisme i Serveis on manifesta 
que les obres s'han executat conforme al Projecte aprovat, determinacions del 
Pla General Metropolità de Barcelona, Pla Especial d'Adequació de les 
condicions d'Edificació de l'àntic Pla Parcial Almeda i dels Projectes 
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d'Urbanització dels Polígons 1 i 3 de les instruccions del tècnics col.laboradors 
de IMPSOL, l'Alcalde-President proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció del 
següent 
 

A C O R D 
 
 UNIC.-  ACCEPTAR la transferència de les obres del Projecte de 
l'Avgda. del Maresme-Avgda. de la Fama (fins Carretera B-200).  Xarxa 
Arterial.  Autopista B-10.  Cinturó Litoral, efectuada per la Demarcación de 
Carreteras del Estado en Cataluña del Ministerio de Obras Públicas y 
Transportes." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció donada pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, es sotmet a votació, 
essent aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i vint minuts, 
signant la present acta l'Alcalde-President, juntament amb mi, la Secretària 
General, que ho certifico. 
 


